
 

   

 

Zápis 9. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

12. septembra 2024, 13:00 -15:00 

Hotel Bôrik 

 

9. zasadnutie KP bolo prezenčné zasadnutie, ktoré bolo zamerané na schvaľovanie návrhu na účasť 

Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných (ESFRI) výskumných infraštruktúrach,  

predstavenie Výskumno-inovačného portálu,  aktualizáciu Predbežného plánu financovania VVaI, 

informáciu o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS3, 

informáciu o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií a informáciu o 

procese implementácie Misie zdravie. Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky 

dňa 06.09.2024, a to v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Návrh na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných (ESFRI) 

výskumných infraštruktúrach ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH ERIC, ELIXIR, BBMRI ERIC, 

EATRIS ERIC 

• Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií   

 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Návrh na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných (ESFRI) 

výskumných infraštruktúrach ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH ERIC, ELIXIR, BBMRI 

ERIC, EATRIS ERIC  

3. Predstavenie Výskumno-inovačného portálu  

4. Aktualizácia Predbežného plánu financovania VVaI  

5. Informácia o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie 

RIS 3   

6. Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií   

7. Informácia o procese implementácie Misie zdravie  

8. Rôzne  

9. Záver  

 

 

 

 



 

   

 

 

 

Priebeh 9. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

 

Predseda KP privítal členov a členky na 9. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakoval sa im za 

účasť.  

 

Predseda KP otvoril zasadnutie. 

 

• Program 9. zasadnutia bol zameraný na:  

schvaľovanie návrhu na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných 

(ESFRI) výskumných infraštruktúrach,  predstavenie Výskumno-inovačného portálu,  

aktualizáciu Predbežného plánu financovania VVaI, informáciu o stave aktualizácie súhrnnej 

správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3, informáciu o stave implementácie 

Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií a informáciu o procese implementácie Misie 

zdravie. 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

KP je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých jej členov. 

 

Na 9. zasadnutí KP bolo prítomných 34 členov. Predseda KP konštatoval, že KP je uznášaniaschopná. 

Zároveň upozornil na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia zápisnice a oboznámenia 

neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 

 

Schvaľovanie programu 9. zasadnutia  

• Program zaslaný dňa 06.09.2024 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené. 

• Pre chybu v zaslanom programe bolo v priebehu zasadnutia členmi schválené zaradenie 

bodu 4 - Aktualizácia Predbežného plánu financovania VVaI, ktorý v zaslanom programe 

chýbal.  

 

Predseda KP zahájil hlasovanie o programe. 

 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP 

Záver:  

 

Predseda KP konštatoval, že Program 9. zasadnutia  bol  jednoduchou väčšinou schválený. 



 

   

 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice bola p. Alexandra Velická z 

CVTI SR. 

 

Predseda KP zahájil hlasovanie. 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP  

 

Záver: 

Predseda KP konštatoval, že p. Velická bola ako overovateľka zápisnice z 9. zasadnutia KP 

jednoduchou väčšinou schválená. 

  

Update od posledného zasadnutia: 

Predseda KP využil príležitosť na predstavenie sa v novej pozícii GR VAIA a predstavil niekoľko 

vecí, ktoré sa podarilo vo  VVaI zmeniť od posledného zasadnutia.  

• Dokončilo sa vyhodnotenie R2-R4 výzvy. Spolu s veľkými projektami, "matching" grantmi a 

ďalšími menšími výzvami ide o bezprecedentný balík zdrojov na podporu vedy na 

Slovensku. 

• SR je na 1% HDP výdavkov na VVaI 

• Bol schválený zákon o pobyte cudzincov v NR SR (s viacerými vylepšeniami) 

• Bol schválený Národný eticky kódex pre výskumnú etiku a integritu 

• VAIA plánuje pristúpiť k revízii Akčného plánu NS VVaI 2030 (zredukovanie množstva 

opatrení) 

Na záver predseda KP požiadal členov, aby VAIA informovali, keď idú niečo z VVaI predkladať do 

MPK, aby VAIA stihla prípadné pripomienky konzultovať s ekosystémom.  

 

Bod 2 Návrh na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných 

(ESFRI) výskumných infraštruktúrach ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH ERIC, ELIXIR, 

BBMRI ERIC, EATRIS ERIC - schvaľovanie 

Predseda KP otvoril druhý  bod. 

 

Predseda KP uviedol, že Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR predkladá na 

rokovanie Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie iniciatívny materiál ,,Návrh na účasť 

Slovenskej republiky ako riadneho člena v medzinárodných (ESFRI) výskumných infraštruktúrach 

ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH ERIC, ELIXIR, BBMRI ERIC, EATRIS ERIC“. Dodal, že predmetný 

materiál je vypracovaný v súlade s Cestovnou mapou výskumných infraštruktúr (SK VI Roadmap 

2020-2030, ďalej ako „cestovná mapa“), prijatou uznesením vlády SR č. 182 zo dňa 7. apríla 2021. 

Cestovná mapa je kľúčovým dokumentom Slovenskej republiky pre oblasť výskumných 

infraštruktúr, ktorý nielen monitoruje doterajší vývoj a aktuálny stav významnej výskumnej verejnej 

a súkromnej infraštruktúry na území Slovenskej republiky, ale aj jej previazanosť na hospodárstvo, 

domény inteligentnej špecializácie a medzinárodnú spoluprácu v kontexte ESFRI. 

 



 

   

 

Predseda KP odovzdal slovo zástupcovi Ministerstva školstva - Tomášovi Michálekovi, 

vedúcemu oddelenia výskumných infraštruktúr. 

T. Michálek vyzdvihol výhody daných výskumných infraštruktúr a benefity, ktoré predstavujú pre 

výskumno-inovačný ekosystém. Zdôraznil záväzky Slovenskej republiky vyplývajúce z členstva 

v ESFRI výskumných infraštruktúrach. Následne predstavil význam jednotlivých výskumných 

infraštruktúr. Vysvetlil, že na financovanie členstva v týchto infraštruktúrach je pripravené krytie zo 

štátneho rozpočtu.  

 

Predseda otvoril diskusiu k bodu 2 programu.   

 

T. Gregor upozornil, že v materiáloch ESFRI sa nachádza len infraštruktúra ECRIN ERIC a chýba mu 

v danom materiáli ekonomická analýza dopadu vstupu do týchto infraštruktúr. Následne poukázal 

na nadreprezentovanosť oblasti zdravotníctva v týchto infraštruktúrach.  

Ľ. Šooš upozornil, že poslal svoje pripomienky k návrhu elektronicky. Poukázal na absenciu 

pozitívnych príkladov v dokumente, absenciu ekonomickej a nákladovej analýzy ako aj 

harmonogramu implementácie návrhu.  

T. Michálek upozornil, že infraštruktúry ESFRI sú zabehnutý systém v rámci krajín EÚ a všetky 

navrhované sú v cestovnej mape prijatej uznesením vlády SR č. 182 zo dňa 7. apríla 2021. 

Pripomenul, že súčasťou žiadosti o vstup bude aj MŠVVaM a v rámci formátu a pravidiel ESFRI bude 

potenciálny nový člen preverený po stránke využiteľnosti ako aj udržateľnosti projektu. Doplnil, že 

celá iniciatíva cieli na zamedzovanie duplicít výskumných infraštruktúr v EÚ. Na záver dodal, že za 

účelom hodnotenia prínosu jednotlivých infraštruktúr vzniká na MŠVVaM nové oddelenie 

výskumných infraštruktúr. Následne prisľúbil zapracovanie pripomienok Ľ. Šooša.  

T. Gregor upozornil na nutnosť priorizácie oblastí VVaI, na ktoré sa Slovenská republika môže 

sústrediť a dovoliť si ich financovať. 

P. Zappe upozornila, že pre VVaI v zdravotníctve je kľúčový klinický výskum, pre ktorý je účasť 

v  týchto infraštruktúrach kľúčová (translačná medicína, translačný výskum, klinický výskum a 

biobankovanie) a umožňujú posúvať aj kvalitu zdravotnej starostlivosti pre občana.  

A. Velická zdôraznila, že na členstvo v ESFRI infraštruktúrach je naviazané aj financovanie v rámci 

Horizon Europe.  

T. Michálek vysvetlil, že všetky tieto infraštruktúry sú už schválené v cestovnej mape, ktorá bola 

schválená vládou SR.  

 

Predseda zahájil hlasovanie o Návrhu na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v 

medzinárodných (ESFRI) výskumných infraštruktúrach ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH 

ERIC, ELIXIR, BBMRI ERIC, EATRIS ERIC 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP, proti nebol nikto a zdržali 

sa 4 členovia.  

 

Záver: 



 

   

 

Predseda KP konštatoval, že materiál Návrh na účasť Slovenskej republiky ako riadneho člena v 

medzinárodných (ESFRI) výskumných infraštruktúrach ECRIN ERIC, CLARIN ERIC, DARIAH ERIC, ELIXIR, 

BBMRI ERIC, EATRIS ERIC bol  jednoduchou väčšinou schválený s pripomienkami.  

 
Bod 3 – Predstavenie Výskumno-inovačného portálu 

Predseda KP otvoril tretí bod. Vysvetlil, že výskumno-inovačný portál vychádza z Národnej stratégie 

výskumu, vývoja a inovácií 2023, a to z opatrenia č. 1.2.1 - Zjednodušenie procesov, Bodu 5 a taktiež z 

Akčného plánu bodu stratégie bodu 1.2.1.3. Dodal, že to je jednotný portál, na ktorom budú 

zverejnené všetky výzvy a schémy na podporu VVaI na národnej úrovni. Následne upozornil, že viac sa 

členovia dozvedia v DEMO videu, ktoré nahral zamestnanec VAIA Lukáš Jurena, keďže sa dnešného 

zasadnutia nemohol zúčastniť osobne.                                    

  

Predseda KP po prehratí videa, ktoré bude členom zaslané po zasadnutí, vyzval členov, aby pre 

absenciu tvorcov portálu poslali prípadné otázky na portal_vvi@vlada.gov.sk a avizoval, že po 

zasadnutí príde subjektom, ktorých sa to týka, výzva na nomináciu zodpovednej osoby, ktorá bude 

komunikovať o zmenách a aktualizovať obsah za jednotlivé rezorty a ďalšie subjekty na Výskumno-

inovačnom portáli. 

 

Záver:  

Predseda KP  konštatoval, že Koordinačná platforma  zobrala  Predstavenie Výskumno-inovačného 

portálu na vedomie. 

 

 
Bod 4 – Aktualizácia Predbežného plánu financovania VVaI  

Predseda KP otvoril štvrtý bod a odovzdal slovo Michalovi Habrmanovi z Výskumnej 

a inovačnej autority. 

 

M. Habrman objasnil zmeny v Predbežnom pláne financovania a predstavil otvorené body 

v aktualizácii: 

 

(Pripomienky Klub 500):   

Prerokovať návrh zníženia alokácie pri výzvach predložených MH SR   

Prerokovať zámer Národného projektu STRATUM  

  

(Pripomienka Miroslav Baláž)  

Alokácia na podporu výskumu, vývoja a inovácii v Bratislavskom kraji z programu Slovensko vrátane 

IPCEI projektov   

 

Predseda KP otvoril diskusiu k bodu 4 programu.  

J. Wagner odporučil ukotvenie výzvy pre mladých výskumníkov v systéme podpory APVV 

a zabezpečenie jej dostatočného financovania.  

T. Gregor upozornil, že v programe zaslanom 04.09.2024 sa tento bod nenachádzal. 

mailto:portal_vvi@vlada.gov.sk


 

   

 

M. Jando sa po kontrole odoslaného  materiálu ospravedlnil za zaslanie neaktualizovaného 

dokumentu. Podotkol však, že samotný materiál bol členom zaslaný aj s informáciou, že bude 

predmetom  zasadnutia KP.  

L. Šimko upozornil, že MH prehodnocuje svoju implementačnú stratégiu, tento proces by mal 

prebehnúť do konca septembra. Upozornil na sklzy v implementácii programu a predpokladá, že 

výzvy budú vyhlásene bez zníženia alokácie o časť flexibility, aby bolo predídené dekomitmentu.  

T. Gregor sa informoval na náhle zapracovávanie flexibility.  

L. Šimko vysvetlil, že sa jedná o opatrenie vyplývajúce z nariadenia EK ešte z roku 2021.  

T. Gregor vysvetlil, že jeho pripomienka k NP STRATUM vznikla na základe odobratia finančných 

prostriedkov z aplikovaného výskumu. V tomto kontexte poukázal na nákladovosť NP STRATUM. 

Následne súhlasil so schválením predloženého materiálu a predložením na rokovanie RVVTI. 

Ľ. Grznárik doplnil, že CVTI SR predložilo 5 návrhov projektových zámerov národných projektov 

vrátane NP STRATUM, avšak nedopatrením nebol uvedený zámer zahrnutý do predbežného plánu 

financovania. 

P. Klamo požiadal o uistenie, že  po uvoľnení flexibility nebudú presunuté na iné opatrenia.  

 

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že aktualizácia Predbežného plánu financovania VVaI bola  jednoduchou 

väčšinou schválená s pripomienkami Klubu 500 a zamestnávateľov. 

 

 

Bod 5 – Informácia o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej 

špecializácie RIS 3   

Predseda KP otvoril piaty bod a odovzdal slovo riaditeľke odboru priorít na Výskumnej 

a inovačnej autorite Andrei Uhrínovej. 

A. Uhrínová predstavila priebeh aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie SK 

RIS3 2021+ a následne previedla členov prezentáciou, ktorú zašle členom po zasadnutí. Avizovala, 

že najbližšie zasadnutie KP 09.10.2024 sa bude venovať najmä aktualizovanej súhrnnej správe.  

 

Predseda KP otvoril diskusiu k  bodu 5 programu.   

 

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že Koordinačná platforma  zobrala  Informáciu o stave aktualizácie 

súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3  na vedomie. 

 

 
Bod 6 - Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja 

a inovácií 

Predseda KP otvoril šiesty bod a odovzdal slovo Michalovi Habrmanovi, riaditeľovi 

odboru výskumných a inovačných politík vo Výskumnej a inovačnej autorite. 

 



 

   

 

M. Habrman vysvetlil, že vždy do 30. septembra je VAIA ako sekretariát RVVTI povinná predložiť 

RVVTI Informáciu o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií. Predstavil 

opatrenia, ktoré sa podarilo za posledný rok naplniť a následne predstavil niekoľko dôvodov 

oneskorení v implementácii.  

 

Predseda KP otvoril diskusiu k bodu 6 programu.   

 

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že Koordinačná platforma  zobrala  Informáciu o stave implementácie 

Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na vedomie. 

 
Bod 7 - Informácia o procese implementácie Misie zdravie  

Predseda KP otvoril siedmy bod a odovzdal slovo Petre Zappe - koordinátorke domény 

zdravá spoločnosť vo Výskumnej a inovačnej autorite. 

 

P. Zappe vysvetlila, prečo považuje Misiu za inováciu verejnej politiky. Vysvetlila, že MZ SR malo 

vytvorenú alokáciu na VVaI, ktorá bude na základe dátovej analýzy použitá na výskum v oblasti 

najpálčivejších diagnóz na Slovensku. Predstavila hlavný ciel misie zdravie ako nadrezortný 

program, ktorý má zlepšiť kvalitu života trom miliónom občanom, ktorých sa tieto tri diagnózy 

týkajú a objasnila šírku participatívnosti celého ekosystému. Prezentácia bude členom KP zaslaná 

po zasadnutí.  

 

Predseda KP otvoril diskusiu k bodu 7 programu.   

 

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že Koordinačná platforma  zobrala  Informáciu o procese implementácie 

Misie zdravie  na vedomie. 

 
Bod 8 – Rôzne 

Predseda KP otvoril bod rôzne a vyzval prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Neboli vznesené žiadne ďalšie príspevky. 

 

Bod 9 – Záver  

Predseda KP sa poďakoval prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu.  

 

 

 

 


